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Consultatieronde verenigingen over papierinzameling 
 

In de aanloop naar het nieuwe contract voor de inzameling en verwerking van oud papier en karton, ontvingen 

de zes verenigingen die betrokken zijn bij de papierinzameling in de gemeente Gennep op 31 maart 2020 een 

schriftelijke vragenlijst. De verenigingen hebben deze vragenlijsten ingevuld en geretourneerd. Vervolgens is 

tussen 20 april en 30 april 2020 met elke vereniging telefonisch contact geweest, zodat de verenigingen hun 

reactie uitgebreid konden toelichten. Hieronder is een samenvatting weergegeven van deze consultatieronde. 

 

Afnemend ledental 

Bij alle verenigingen loopt het ledental terug en wordt in de toekomst een verdere afname verwacht. De 

sportclubs tellen nu ongeveer 500 leden, de carnavalsvereniging 80 leden en zowel de muziekverenigingen als 

het Gilde circa 40 leden. Bij twee verenigingen (Genneps Vocaal Ensemble en het Gilde) is de gemiddelde 

leeftijd van de leden relatief hoog (70+). 

 

Vrijwilligerstekort 

Het lukt alle verenigingen (nét) om voor het inzamelen van papier voldoende vrijwilligers te krijgen. Het kost 

echter veel moeite om voor andere activiteiten voldoende vrijwilligers te krijgen. Enerzijds omdat mensen al 

voor veel activiteiten binnen de vereniging worden ingezet en anderzijds omdat veel mensen een baan hebben. 

Voorheen betekenden mensen veel voor hun vereniging, zodra zij met pensioen gingen. Die leeftijd waarop dat 

gebeurt is echter omhoog gegaan. In de toekomst verwachten de verenigingen een tekort aan vrijwilligers.  

 

Financiële situatie in relatie tot papierinzameling 

Er zijn grote verschillen in de afhankelijkheid van de inkomsten uit de papierinzameling. Bij SV Vitesse, 

Harmonie St. Caecilia, De Wortelpin en SV Milsbeek maken de papieropbrengsten 7% á 10% uit van de jaarlijkse 

begroting. Bij het Gilde gaat het om 30% en bij het Genneps Vocaal Ensemble om meer dan 50%.  

Met uitzondering van het aanbod in de permanente containers, neemt de hoeveelheid papier elk jaar af. 

Hierdoor dalen de totale inkomsten voor deze verenigingen die papier aan huis ophalen of met tijdelijke 

papiercontainers inzamelen. Daarmee zou een lagere vergoeding per kilogram extra gevolgen hebben voor 

deze verenigingen. Gepleit wordt voor het behoud van de huidige vergoedingen. Maar mocht deze vergoeding 

omlaag gaan, dan noemen twee verenigingen een minimale vergoeding: minimaal 80% van de huidige 

vergoeding of € 20,- per 1.000 kilogram voor containers (in plaats van de huidige € 30,-). Elke vereniging geeft 

aan dat de opbrengsten in verhouding moeten staan tot de inspanning die het kost.  

Alle verenigingen noemen het onwenselijk om lagere papierinkomsten te compenseren met 

contributieverhoging. Men verwacht verlies van leden, waardoor het voortbestaan van enkele verenigingen in 

gevaar komt. 

 

Andere inkomstenbronnen dan papierinzameling 

De verenigingen – met name degenen die minder afhankelijk zijn van de papierinkomsten - voeren 

verschillende acties uit om extra opbrengsten te generen. De coronamaatregelen maken het dit jaar echter 

moeilijk om inkomsten te krijgen uit de jaarlijkse acties (donateursacties, rommelmarkten, etc.) en uit kantine. 

De opbrengsten van sponsoring - met name interessant voor sportverenigingen - lopen al jaren terug en de 

coronacrisis draagt daar naar verwachting verder aan bij.  

Alle verenigingen geven aan door te willen gaan met het inzamelen van oud papier. Zij doen dit al decennia 

lang en willen niet dat dit wordt ‘afgepakt’. Indien het niet anders is, denkt men graag mee over het uitvoeren 

van andere activiteiten voor een tegenprestatie. Dan moet de vergoeding recht doen aan de inzet van de 

vrijwilligers en overeen komen met de huidige jaarlijkse papieropbrengsten. Een verwacht knelpunt is het 

vinden van vrijwilligers, zelfs al voor de activiteiten die rechtstreeks ten goede komen aan de vereniging. Voor 

de verenigingen met oudere leden speelt leeftijd een belangrijke rol in het vinden van geschikte activiteiten.   
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Diverse opmerkingen per inzamelmethode 

Permanente papiercontainers: SV Milsbeek en Genneps Vocaal Ensemble 

 Deze wijze van papierinzameling is relatief weinig werk en levert hoge opbrengsten op. 

 Tijdens de coronacrisis is er een duidelijke toename van het papieraanbod te zien. 

 Bij permanente containers is het risico aanwezig op afvaldump en brandstichting. Continu toezicht of 

veel sociale controle is essentieel. Met name bij de huidige locatie van de container van het Genneps 

Vocaal Ensemble (bij milieustation in Heijen) vormt dat een probleem, met als gevolg dat er 

regelmatig brand wordt gesticht. Verplaatsing van de container naar een locatie met meer sociale 

controle is bespreekbaar. Verplaatsing naar een locatie buiten Heijen zorgt waarschijnlijk voor meer 

opbrengsten voor de twee verenigingen in Heijen.  

 SV Milsbeek heeft enkele jaren geleden geïnvesteerd in een installatie (trappen) om de 

papiercontainers van bovenaf te kunnen vullen. Stoppen met papierinzameling zou betekenen dat 

deze installatie in één keer moet worden afgeschreven.  

 

Tijdelijke papiercontainers: Harmonie Sint Caecilia in Ven-Zelderheide en Ottersum 

 Deze vorm van inzamelen bevalt zowel inwoners als vrijwilligers goed. Buren of kinderen helpen 

degenen die niet in staat zijn om zelf het papier naar de container te brengen. 

 Tijdens het inzamelmoment is continu toezicht, waardoor geen sprake is van bijplaatsing of 

brandstichting. De papiercontainers worden immers meteen na het inzamelmoment opgehaald. 

 

Huis-aan-huis-inzameling: SV Vitesse, De Wortelpin, Dionysius Gilde en SV Milsbeek 

Tijdens de coronamaatregelen konden de vier verenigingen het papier niet aan huis ophalen. Zij hebben met 

tijdelijke containers ingezameld op de momenten dat het papier volgens planning opgehaald zou worden.  

 SV Milsbeek, De Wortelpin en het Gilde geven aan dat structureel gebruik van tijdelijke containers een 

goed alternatief voor het ophalen is. Het juiste inzamelmoment moet dan goed worden afgestemd: 

het verschilt per vereniging wanneer er voldoende vrijwilligers beschikbaar zijn. Eventueel zou in 

Heijen gezocht kunnen worden naar een plek waar permanent een papiercontainer kan worden 

geplaatst. 

 Ook SV Vitesse is positief over het inzamelen met tijdelijke containers, maar plaatst een kanttekening. 

Tijdens de inzameling van maart en april 2020 werd aanzienlijk minder papier werd gebracht dan 

tijdens de normale ophaalrondes. Er waren 60% tot 70% minder papieropbrengsten. Het lijkt erop dat 

veel inwoners het papier nu brengen naar de permanente containers van SV Milsbeek en Genneps 

Vocaal Ensemble, aangezien hier een duidelijke toename te zien was in deze maanden.  

 

 

 

 

 

 

 
Gemeente Gennep, 1 mei 2020 


